

# JOB DESCRIPTION

## Fixer: Cameroon or Yaounde (temporary position)

**Starting date: ASAP**

**End date: June 2024**

**Type of Work: Full time**

**Place of work: Remote / Abidjan, Côte  
d'Ivoire**

### Background

The Global Initiative is an independent civil society organization, headquartered in Geneva, Switzerland, with a globally dispersed Secretariat and a high-level advisory board. Its network members include prominent law enforcement, governance and development practitioners who are dedicated to seeking new and innovative strategies and responses to organized crime.

The Global Initiative was born from a series of high-level, off the record discussions between mainly (though not exclusively) law enforcement officials from both developed and developing countries in New York in 2011-12. At these meetings, the founding members of the Global Initiative, many of whom stand at the front line of the fight against organized crime, illicit trafficking and trade, concluded that the problem and its impacts are not well analysed; they are not systematically integrated into national plans or strategies; existing multilateral tools are not structured to facilitate a response and existing forms of cooperation tend to be bilateral, slow and restricted to a limited number of like-minded states.

The result was the creation of the Global Initiative against Transnational Organized Crime, which provides a platform to promote greater debate and innovative approaches, which serve as the building blocks to an inclusive global strategy against organized crime. In addition to the headquarters in Switzerland, the GI-TOC also has offices in Austria, South Africa, Guatemala and Malta.

### Job Description

#### **Fixer: Cameroon or Yaounde (temporary position)**

The GI-TOC requires the services of two fixers to assist the conduct of field research in Cameroon. One fixer will be required for Yaounde, and one for Douala. The applicants should be residents of Yaounde or Douala, and should apply for the city in which they reside. The fixer will assist the GI-TOC researcher with the following tasks:

- Identifying and arranging ministerial meetings for the researcher
- Assisting the researcher with administrative preparations
- Identifying relevant persons for the researcher to meet
- Accompanying the researcher to meetings as required
- Assisting the researcher with logistical matters
- Contributing their own knowledge and analysis to the research being conducted

Each fixer will be required for a period of five to ten days. A daily rate will be negotiated subject to experience. Candidates should have the following qualifications:

- A background in journalism, research or analysis
- A strong network in the city they are applying in
- An understanding of official administrative procedures
- Fluency in French. English is desirable but not essential.
- Experience working with international organisations and media outlets is desirable but not essential.

Application Process: Please send a CV and cover letter to [danica.perisic@globalinitiative.net](mailto:danica.perisic@globalinitiative.net) by 30th May 2023.

## Fixateurs: Douala et Yaounde (Poste temporaire)

### Contexte

The Global Initiative est une organisation indépendante de la société civile, dont le siège se trouve à Genève, en Suisse, et qui dispose d'un secrétariat dispersé dans le monde entier et d'un conseil consultatif de haut niveau. Les membres de son réseau comprennent d'éminents praticiens de l'application de la loi, de la gouvernance et du développement qui se consacrent à la recherche de stratégies et de réponses nouvelles et innovantes à la criminalité organisée.

L'Initiative mondiale est née d'une série de discussions officieuses de haut niveau entre des responsables de l'application de la loi, principalement (mais pas exclusivement) de pays développés et en développement, qui se sont tenues à New York en 2011-2012. Lors de ces réunions, les membres fondateurs de l'Initiative mondiale, dont beaucoup sont en première ligne dans la lutte contre la criminalité organisée, le trafic et le commerce illicites, ont conclu que le problème et ses impacts n'étaient pas bien analysés, qu'ils n'étaient pas systématiquement intégrés dans les plans ou stratégies nationaux, que les outils multilatéraux existants n'étaient pas structurés pour faciliter la réponse et que

les formes de coopération existantes avaient tendance à être bilatérales, lentes et limitées à un nombre restreint d'États partageant les mêmes idées.

L'initiative mondiale contre la criminalité transnationale organisée a donc été créée. Elle offre une plateforme pour promouvoir un débat plus large et des approches novatrices, qui constituent les fondements d'une stratégie mondiale globale de lutte contre la criminalité organisée. Outre son siège en Suisse, la GI-TOC a également des bureaux en Autriche, en Afrique du Sud, au Guatemala et à Malte.

## Description du poste

La GI-TOC est à la recherche de deux fixeurs (homme ou femme) pour l'aider à mener des recherches sur le terrain au Cameroun. Un fixeur sera requis pour Yaoundé et un autre pour Douala. Les candidats doivent résider à Yaoundé ou à Douala et postuler pour la ville dans laquelle ils résident. Chaque fixeur assistera le chercheur GI-TOC dans les tâches suivantes :

- identifier et organiser les réunions ministérielles pour le chercheur ;
- assister le chercheur dans les préparatifs administratifs ;
- identifier les personnes à rencontrer pour le chercheur ;
- accompagner le chercheur aux réunions si nécessaire ;
- aider le chercheur sur le plan logistique ;
- apporter ses propres connaissances et analyses à la recherche en cours

Chaque fixeur sera sollicité pour une période de cinq à dix jours. Un taux journalier sera négocié en fonction de l'expérience. Les candidats doivent posséder les qualifications suivantes :

- une formation en journalisme, en recherche ou en analyse ;
- un réseau solide dans la ville où ils postulent ;
- une compréhension des procédures administratives officielles ;
- maîtrise du français (la maîtrise de l'anglais est souhaitable mais pas indispensable)
- une expérience de travail avec des organisations internationales et des médias est souhaitable mais pas essentielle

Procédure de candidature : Veuillez envoyer un CV et une lettre de motivation à [danica.perisic@globalinitiative.net](mailto:danica.perisic@globalinitiative.net) avant le 30 mai 2023.

